
PROTOKÓŁ Z ZEBRANIA WIEJSKIEGO SOŁECTWA MESZNA

W DNIU 17. 09. 2024 r.

Zebranie odbyto się 17. 09. 2024 r. o godz. 17. 00 w budynku Ochotniczej Straży Pożarnej w Mesznej.

W zebraniu udział wzięło 34 mieszkańców. Ponadto w zebraniu brali udział: UKZĄfl GMINY w WDJIOWICACH
SEKRETARIAT

- Wójt Gminy Wilkowice Pan Maciej Mrówka

- Zastępca Wójta Gminy Wilkowice Pan Sławomir Filapek

- Skarbnik Gminy Wilkowice Pani Aleksandra Kastelik

- Sekretarz Gminy Wilkowice Pani Alicja Raszka-Micherdzińska

- Przewodnicząca Rady Gminy Wilkowice Pani Alina Macher

- Radna Rady Gminy Wilkowice Pani Katarzyna Pilarz
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Porz dek obrad zebrania wie "skie o:

l. Otwarcie zebrania.

2. Powitanie zaproszonych gości i mieszkańców.
3. Przedstawienie porządku zebrania.

4. Wybór Przewodniczącego zebrania.
5. Wybór Protokolanta zebrania.
6. Wybór Komisji Mandatowej.
7. Wybór Komisji Uchwał i Wniosków.

8. Sprawozdania z działalności Sołtysa i Rady Sołeckiej oraz realizacja Funduszu Sołeckiego od
stycznia do września 2024 roku.

9. Odczytanie protokołu Komisji Mandatowej (prawomocność zebrania).
10. Odczytanie proponowanych wniosków w sprawie przyznania środków z Funduszu Sołeckiego

na rok 2025.

11. Informacja Wójta Gminy o wykonanych pracach na terenie sołectwa Meszna w roku 2024

12. Dyskusja i wolne wnioski.
13. Komunikaty.
14. Odczytanie protokołu Komisji Uchwał i Wniosków
15. Podjęcie uchwał.
16. Zakończenie zebrania.

Ad. l i 2

Pan Antoni Kufel sołtys wsi Meszna, otworzył zebranie Wiejski sołectwa Meszna i przywitał przybyłych
gości i zebranych mieszkańców. W zebraniu uczestniczyli mieszkańcy sołectwa i goście wg list obecności.

Zasady i tryb zwołania zebrania byty zgodne ze statutem sołectwa.



Ad. 3

Pan Antoni Kufel odczytał porządek obrad i poprosił zebranych o zatwierdzenie porządku zebrania.
Porządek został zatwierdzony jednogłośnie przez mieszkańców,

Ad. 4

Pan Antoni Kufel zaproponował na Przewodniczącego zebrania swoją kandydaturę. Kandydatura została
przyjęta przez mieszkańców jednogłośnie.

Ad. 5

Pan Antoni Kufel zaproponował na stanowisko Protokolanta PaniĘ Magdalenę Wasiewicz - członka
Rady sołeckiej. Pani Magdalena wyraziła zgodę na objęcie stanowiska Protokolanta. Kandydatura został
przyjęta jednogłośnie przez mieszkańców.

Ad. 6

Pan Antoni Kufel zaproponował do Komisji Mandatowej następujące osoby: Pana Mirosława
Goliszewskiego oraz Pana Witolda Ślusarczyka. Kandydatury członków komisji zostały przyjęte
jednogłośnie przez mieszkańców.

Ad. 7

Pan Antoni Kufel zaproponował do Komisji Uchwał i Wniosków następujące osoby: Panią Małgorzatę
Pietraszko, Panią Katarzynę Gnioździorz oraz Pana Łukasza Więcław. Kandydatury członków komisji
przyjęte zostały jednogłośnie przez mieszkańców.

Ad. 8

Przewodniczący zebrania zreferował realizację funduszu sołeckiego w roku 2024 z wykonaniem do
miesiąca września na poszczególnych zadaniach:

l) TRANSPORT l ŁĄCZNOŚĆ - drogi publiczne gminne

- Odwodnienie i utwardzenie dróg na terenie sołectwa (zakup koryt, kruszywa, przepustów) -19 290,00
zł

2) BEZPIECZEŃSTWO PUBLICZNE l OCHRONA PRZECIWPOŻAROWA - Ochotnicze Straże Pożarne
- Remont samochodu OSP w Mesznej - 5 000, 00 zł

3) GOSPODARKA KOMUNALNA l OCHRONA ŚRODOWISKA- Utrzymanie zieleni w miastach

i gminach

- Poprawa estetyki sołectwa - 12 000, 00 zł (zakup namiotów z herbem sołectwa oraz obciążnków)

- Poprawa bezpieczeństwa na terenie sołectwa poprzez oświetlenie ulic - 10 000, 00 zł

(projekt oświetlenia przy ul. Głogowej (podwieszenie l oprawy) i projekt oświetlenia przy ul. Strażackiej
(podwieszenie l oprawy)

4) KULTURA l OCHRONA DZIEDZICTWA NARODOWEGO



- Organizacja imprez kulturalnych na terenie sołectwa - 10 000, 00 zł (Parafiada, Dzień Ziemniaka,
Mikołajki, Przegląd pieśni patriotycznych. Przegląd kolęd i pastorałek, Piknik Szkolny)

- Doposażenie placu zabaw przy ZSP w Mesznej - 5 000, 00 zł (nawierzchnia bezpieczna pod siłownią
zewnętrzną - w trakcie realizacji)

Ad. 9

Odczytano protokół komisji mandatowej, który stanowi załącznik nr l do niniejszego protokołu.
W zebraniu uczestniczyło 34 mieszkańców. Po odczytaniu protokołu przez Pana Mirosława
Goliszewskiego, stwierdzono, że zebranie spełnia wymagane statutem kworum i stwierdza się
prawomocność zebrania.

Ad. 10

Przewodniczący Pan Antoni Kufel przedstawił propozycje zadań do zrealizowania ze środków Funduszu
Sołeckiego na rok 2025 i ich podział na następujące zadania. Sumaryczna wysokość funduszu sołeckiego
w 2025 roku to 55 468,30 zł

l. Poprawa bezpieczeństwa sołectwa
2. Poprawa estetyki sołectwa - Odwodnienie i utwardzenie dróg na terenie sołectwa (zakup koryt,

kruszywa, przepustów)
3. Dofinansowanie działalności statutowej OSP Meszna
4. Doposażenie placu zabaw
5. Dofinansowanie imprez kulturalnych i sportowych na terenie sołectwa

Przewodniczący Pan Antoni Kufel zadał pytanie czy ktoś ma uwagi do podziału środków. Z wnioskiem
zgłosił Pan Jarosław Jędrysko z prośbą na przyszłość, by w trakcie prezentowania projektu budżetu
wskazywać konkretne miejsca na które będą przekazywane środki funduszu np. na jakie drogi. Droga
przy, której mieszka wymaga remontu i przysypanie kruszywem, które się nie pyli.

Powyższy budżet został poddany głosowaniu: Za - 33 osoby, przeciw - O osób, wstrzymujących - l
osoba. W związku z powyższym fundusz sołecki na rok 2025 został przyjęty.

Ad. 12

Następnie Przewodniczący zaprosił do dyskusji i składania wniosków:

l. Pan Jurek Ślusarczyk - Prezes Ochotniczej Straży Pożarnej w Mesznej, chciał sprostować, że
samochód będący na stanie OSP ma 43 lata, co uniemożliwia zdobycie środków na remont
z Krajowego Funduszu Ratowniczo-Gaśniczego. Dlatego tak bardzo ważne było wsparcie
finansowe w tym temacie przez Radę Sołecką. Do straży dochodzą również informację, że
mieszkańcy nie zostali w trakcie ostatnich wielkich opadów deszczu odpowiednio obsłużeni
przez OSP. Pan Prezes wytłumaczył, że OSP w Mesznej należy pod Krajowy System Ratowniczo-
Gaśniczy i to te wezwania w pierwszej kolejności muszą realizować. Nie jest to podyktowane
żadną złośliwością ze strony strażaków.

2. Pani Aleksandra Grygierczyk z ul. Brzozowej podniosła temat ze zeszłorocznego zebrania
wiejskiego w temacie odbioru olei z gospodarstw domowych, wnioskuje o odbieranie tych
odpadów wraz z innymi frakcjami. Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Pani Sylwia
Derecka, potwierdziła, że niektóre gminy odbierają taką frakcję odpadów ale poprzez
zatrudnienie specjalistycznej firmy, która lokalizuje specjalne pojemniki na terenie gmin.

3. Pani Halina Stępień z ul. Orczykowej wyraziła opinię na temat obecnych limitów na odbiór
odpadów wielkogabarytowych oraz odpadów zielonych. Na PSZOK-u za odpady powyżej limitu



trzeba zapłacić 165 zł za 100 kg, trzeba mieć gotówkę, gdyż nie ma płatności kartą. Wnioskuje
o zwiększenie częstotliwości odbioru oraz zwiększenie limtów.
Pan Wójt Maciej Mrówka przekazał informację, że Rada Gminy pracuje nad zmianą limitów,
które wprowadzone mają być jeszcze w tym roku.
Pani Alina Macher - Przewodnicząca Rady Gminy Wilkowice poinformowała, że odbiór
odpadów wielkogabarytowych w listopadzie będzie bez limitu sztuk.

4. Pani Lucyna Łakomy stwierdziła, że limity na odpady również są za niskie, pytając czy w tej
frakcji też nastąpi zmiana.
Pan Wójt powtórzył, że zmiany są opracowywane przez Radę Gminy Wilkowice.

5. Pan Tomasz Klęczar z ul. Polnej, mieszka przy drodze, która jest szutrowa, na której
niejednokrotnie odbywały się wizji w terenie z Panem Rączką i Panem Adamcem, od 2006 roku
kieruje pisma do gminy, by przebudować ta drogę. Pan Tomasz pyta, czy jest szansa określić
termin, kiedy przedmiotowa droga zostanie pokryta asfaltem.
Pan Wójt odpowiedział, że obecnie jest ciężki czas klęski żywiołowej i prawdopodobnie
wszystkie środki rządowe będą kierowane w celu usunięcia skutków powodzi. Wykonanie
nawierzchni asfaltowej wymaga opracowania projektu budowlanego oraz uzyskania
pozwolenia na budowę.

6. Pan Jarosław Jędrysko z ul. Sosnowej prosi o podjęcie natychmiastowych działań remontowych
na przedmiotowej drodze.

7. Pan Łukasz Więcław proponuje, że jeżeli jest problem z zagospodarowaniem odpadów
(zwłaszcza frakcja budowlana), może warto było udostępniać ogłoszenia typu oddam gruz lub
gmina mogłaby zbierać i pośredniczyć pomiędzy mieszkańcami, którzy potrzebują gruzu.
Pan Wójt odpowiedział, ze gruz jest odpadem zgodnie z ustawą i gmina nie może prowadzić
takiej działalności.

8. Pani Małgorzata Pietraszko prosi o informację czy stan prawny ul. Agrestowej został już
uregulowany.
Pan Wójt przekazał informację, że stan prawny ul. Agrestowej nie został jeszcze w pełni
uregulowany.

9. Pani Lucyna Łakomy zgłasza problem zaparkowanych samochodów stojących na chodniku od
remizy w dół ul. Szkolnej, postój ten jest wielogodzinny, wielodniowy.
Pan Wójt zleci patrol Straży Gminnej.

10. Pan Antoni Kufel jako Sołtys, zwraca uwagę, że temacie bezpieczeństwa należy dzwonić
bezpośrednio na Policję. Straż Gminna jest dwuosobowa, pracują w systemie 8 godzinnym i nie
są w stanie brać udział we wszystkich zgłoszeniach, zwłaszcza w tych po godzinach pracy. Pan
Sołtys informuję, o przykrych incydentach na terenie placu zabaw takich jak spalony kosz
i niejednokrotnie przewrócona toaleta. Koniecznym będzie zainstalowanie kamer na placu
zabaw.

Ad. 13

W punkcie Komunikaty wystąpił Pan Michał Affanasowicz z prezentacją dotyczącą potencjalnych
zagrożeń występujących w projektowanym studium zagospodarowania przestrzennego, które
zapoczątkowano w 2018 roku. Pan Michał przedstawił następujące zagrożenia, które mogą wystąpić
gdy studium zostanie uchwalone przez obecną Radę Gminy Wilkowice:

l. Zagrożenie nr l - Deweloperzy na horyzoncie

Studium zakłada, dla wszystkich budynków, zmianę dopuszczalnych parametrów zabudowy:
. Zwiększenie powierzchni zabudowy



. Zmniejszenie powierzchni "zielonej" - dla domu jednorodzinnego to zmniejszenie z 50% terenu działki
do 30%. Dodatkowo Studium umożliwia zmniejszenie powierzchni "zielonej" nawet poniżej tych 30%,
skrajnie również 0%!
. Brak określenia minimalnej powierzchni działki
. Zwiększenie max. wysokości budynków - dla domu jednorodzinnego, jest ona zwiększona z lOm do
12m. . . _ .. . . ,, .
Zapisy te spowodują ogromne zagęszczenie zabudowy wokół naszych domów
zabudowy jednorodzinnej jaką znamy - maty biały domek na dużej zielonej dziatce. Wokoło nas zaczną
wyrastać'"bloki jednorodzinne" z 4-ma lokalami mieszkalnymi, na mikro działce, z minimalną ilością
zieleni i 8-ma samochodami zaparkowanymi przed budynkiem.

2. Zagrożenie nr 2 - market w sąsiedztwie
W terenach zabudowy jednorodzinnej projekt Studium pozwala na wprowadzanie następujących
rodzajów usług:
. usługi gastronomii/ rzemiosło, biura, siedziby firm, banków i innych.
. usługi handlu z wyłączeniem handlu o powierzchni sprzedaży powyżej 2000 m2,
. usługi zdrowia i opieki społecznej, usługi kultury, itp
Oznacza to jak sugeruje Pan Michał, że na wolnej działce, za naszym płotem, w naszym sąsiedztwie,
wśród domów jednorodzinnych będzie można wybudować market typu Lidl czy Dino, biurowiec albo
dyskoteka.

3. Zagrożenie nr 3 - dewastacja przyrody
Studium "wyrywa" fragmenty Parków Krajobrazowych przeznaczając je pod zabudowę. Ma to miejsce
na Magurce Wilkowickiej, w Bystrej przy ul. Zagrodowej oraz w Bystrej Górnej.

4. Zagrożenie nr 4 - dopuszczenie zabudowy wielorodzinnej, zabudowa Kępy Kubańdowej
W kilku lokalizacjach projekt Studium dopuszcza zabudowę wielorodzinną, są to m. in. Kępa Kubańdowa
w Bystrej (której poświęcone jest kolejne zagrożenie) czy tereny w Wilkowicach przy ul. Żywieckiej.
Studium" zakłada'zabudowę wielorodzinną na większości z 12. 5 ha terenu w Bystrej pomiędzy
ul. Kościelną i Szczyrkowską, od cmentarza w Bystrej w kierunku Mesznej.

5. Zagrożenie nr 5 - pozbawienie gminy renty planistycznej oraz wzrost wydatków
Jak tłumaczy Pan Michał Affanasowicz, po uchwaleniu Studium deweloperzy mogą zwrócić się do Rady
Gminy o wydanie decyzji lokalizacyjnej dla inwestycji. Jeśli Rada wyrazi zgodę i prace rozpoczną się
przed uchwaleniem Planu Zagospodarowania Przestrzennego, gmina może stracić kilkanaście milionów
złotych z tytułu nieotrzymania renty planistycznej. Żeby zabudowa na Kępie była możliwa, ze względu
n'a "nieuregulowane stosunki właścicielskie, brak dojazdów do działek itd, na koszt gminy należy
przeprowadzić prace geodezyjne, które połączą i na nowo podzielą dziatki na Kępie, wydzielając drogi
i zapewniając dojazd do działek prywatnych właścicieli.
Kto wynajmował geodetę wie, ile takie prace kosztują, a tutaj mówimy o terenie ponad 12. 5 ha
i prawdopodobnie wydanych setkach tysięcy złotych.

6. Zagrożenie nr 6 - powiększenie strefy przemysłowej
Pan Michał pokazał o jaki obszar powiększenia sterfy chodzi, są to obecnie działki przy istniejącym
zakładzie Eko-WtórJakubiec. Jak sugeruje działki te mogą być potrzebne do budowy instalacji HTC.

7. Zagrożenie nr 7 - budowa centrum przeładunkowego
Centrum Wilkowic wzdłuż ulic Żywieckiej i Wyzwolenia, wraz z bocznymi uliczkami, może stać się strefą
zamkniętychi okien, gdzie hałas z zakładów produkcyjnych oraz intensywny ruch samochodów
Fpociągow, jak również tzw. zanieczyszczenie światłem, będą trudne do zniesienia. PKP planuje by linia
n'rl39',"generowała duże natężenie transgranicznego ruchu kolejowego pociągów towarowych o masie
powyżej 2000 ton i długości do 750 metrów oraz dopuszczalnej prędkości pociągów do 100 km/h.



Pan Michał Affanasowicz przedstawił analizę działek na terenie gminy Wilkowice na podstawie map
z geoportalu i danych z GUSU, z której wynika, że działek niezabudowanych dotychczas wystarczy
jeszcze na 34-52 lat. Jeśli przeznaczymy pod zabudowę teraz kolejne działki, wartość naszych
nieruchomości spadnie, a do nowych działek trzeba będzie doprowadzić drogi i media. Na to nasza
gmina nie ma pieniędzy. Pan Michał poprosił Wójta i Radę Gminy o przemyślenie decyzji.
Pan Jarosław Jędrysko zadał pytanie kto podjął decyzję o wykonaniu studium? Pan Wójt odpowiedział,
że studium zostało zapoczątkowane w 2018, przez poprzedniego Wójta. Studium nie jest prawem. Od
kilku miesięcy jest ono analizowane. Pan Wójt oświadczył, że podejmie niebawem decyzję w sprawie
studium i przekaże ją na ręce Rady Gminy, która ostatecznie zadecyduje co dalej.

Pan Michał Affanasowicz poinformował, że w 2019 roku weszła zmiana prawa, która umożliwia
budowanie deweloperom na podstawie studium i jest to dużym zagrożeniem.

Ad. 14 i 15

Komisja Uchwał i Wniosków w składzie Małgorzata Pietraszko, Katarzyna Gnioździorz, Łukasz Więcław
zapoznała mieszkańców z protokołem i przedstawiła uchwały i wnioski z Zebrania Wiejskiego:

Uchwała nr l

Zatwierdza się proponowany podział Funduszu Sołeckiego na rok 2025 r.

Uchwała nr 2

Przyjmuje się sprawozdanie Sołtysa i Rady Sołeckiej w wykorzystania Funduszu Sołeckiego i realizacji
zadań z niego finansowanych w okresie od stycznia do sierpnia 2024 r.

Uchwała nr 3

Przyjmuje się plan zadań finansowanych z Funduszu Sołeckiego w kwocie 55 468, 30 zł do realizacji
w 2025 roku z przeznaczeniem na następujące zadania:

l. Poprawa bezpieczeństwa sołectwa
2. Poprawa estetyki sołectwa - Odwodnienie i utwardzenie dróg na terenie sołectwa (zakup koryt,

kruszywa, przepustów)
3. Dofinansowanie działalności statutowej OSP Meszna
4. Doposażenie placu zabaw
5. Dofinansowanie imprez kulturalnych i sportowych na terenie sołectwa

Wniosek nr l

Wniosek o polepszeniu stanu ulicy Sosnowej, aby ograniczyć wzbijanie się kurzu

Wniosek nr 2

Zobowiązać firmę EKOŁAD do zabierania z posesji mieszkańców frakcji olejowej, podczas odbierania
innych odpadów.

Wniosek nr 3

O zwiększenie limitów odpadów przyjmowanych na PSZOKoraz limitów odpadów wielkogabarytowych.

Wniosek nr 4

O wymianę nawierzchni na asfaltową na ulicy Polnej.



Wniosek nr 5

Uskutecznić starania w kierunku uregulowania stanu prawnego ulicy Agrestowej w celu jej przebudowy.

Protokoły Komisji stanowią załącznik do niniejszego protokołu.

Przewodniczący przekazał informację o jakości wody, która zgodnie z informacją sanepidu obecnie ma
podwyższoną mętność. Natomiast zbiorniki zostały wyczyszczone i zdezynfekowane i zostanie
wykonane powtórne badanie i na dniach jakość wody powinna być bez zarzutu.

Ad. 16

Przewodniczący Pan Antoni Kufel podziękował wszystkim za przybycie i tym samym zakończył zebranie.

Protokół sporządziła:

//^c^ e^.
Magdalena Wasi icz

Przewodnicz cy e ranią:

ni el





Protokół Komisji Uchwał i Wniosków
wybranej na zebraniu wiejskim Sołectwa Meszna

w dniu 17.09.2024 r. - Fundusz Sołecki

Komisja w składzie:
l. Małgorzata Pietraszko,
2. Katarzyna Gnioździorz,
3. Łukasz Więcław.

Komisja Uchwał i Wniosków przedstawia do przyjęcia przez dzisiejsze Zebranie
Wiejskie następujące uchwały i wnioski:

UCHWAŁY:

Uchwała nr l.

Zatwierdza się proponowany podział Funduszu Sołeckiego na rok 2025 r.

Uchwała nr 2.

Przyjmuje się sprawozdanie Sołtysa i Rady Sołeckiej z wykorzystania Funduszu
Sołeckiego i realizacji zadań z niego finansowanych w okresie od stycznia do sierpnia 2024 r.

Uchwała nr 3.

Przyjmuje się plan zadań finansowanych z Funduszu Sołeckiego w kwocie 55 468,30 zł
do realizacji w 2025 roku z przeznaczeniem na następujące zadania:

l. Poprawa bezpieczeństwa sołectwa;
2. Poprawa estetyki sołectwa;
3. Dofinansowanie działalności statutowej OSP Meszna;
4. Doposażenie placu zabaw;
5. Dofinansowanie imprez kulturalnych i sportowych na terenie sołectwa.

Wnioski:

Wniosek l:

Wniosek o polepszenie stanu ulicy Sosnowej, aby ograniczyć wzbijanie się kurzu.

Wniosek 2:
Zobowiązać firmę EKOŁAD do zabierania z posesji mieszkańców frakcji olejowej,

podczas odbierania innych odpadów.

Wniosek 3:

O zwiększenie limitów odpadów przyjmowanych na PSZOK oraz limitów odpadów
wielkogabarytowych.





Wniosek 4:

O wymianę nawierzchni na asfaltową na ulicy Polnej.

Wniosek 5:

Uskutecznić starania w kierunku uregulowania stanu prawnego ulicy Agrestowej w celu
jej przebudowy.

Podpisy czło Komisji chwał i Wniosków:

l. . 1..... -.^

2. &^.^ . .. .......... ......
3. ... ^....





Protokół Komisji Mandatowej

wybranej na zebraniu wiejskim Sołectwa Meszna

w dniu 17. 09. 2024r. - Fundusz Sołecki

Komisja w składzie:

l. ..^a<^?..^?9^Ą.
2. ^O.Lf> .̂ óe^nłt(. ^.

stwierdza, że zebranie wiejskie zwołane zostało zgodnie z § l ł ust. 2 i 3 Statutu
Sołectwa Meszna.

Termin i miejsce zebrania podane zostało do publicznej wiadomości w sposób
przyjęty w sołectwie tj. poprzez ogłoszenia rozmieszczone na terenie całej wsi,
ogłoszenia w parafii, ogłoszenie umieszczone na strome intemetowej oraz
w gazetce gminnej.

W zebraniu bierze udział ..... ^........ .. mieszkańców.

Z uwagi na powyższe w myśl § 13 Statutu Sołectwa Meszna, zebranie dzisiejsze
jest prawomocne do podejmowania uchwał.

Po4Pisy komisji:

^K





Zebranie wiejskie sołectwa Meszna 17.09.2024 roku
Lista obecności
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Zebranie wiejskie sołechva Meszna 17. 09.2024 roku
Lista obecności
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Lista obecności gości zaproszonych na zebranie wiejskie sołectwa Meszna
w dniu 17. 09. 2024 roku
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